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minden lakótársunk részéről egyöntetű támogatásra és közreműkö
désükre saámíthatunk.
A tanácsrendelet-tervezet az új központi jogszabály szerkezeti 
felépítését és tartalmi lényegét követve, a helyi sajátosságokra 
tekintettel igyekszik rendezni a környezet, a köztisztaság védel
mével kapcsolatos teendőket, meghatározva az illetékesek feladatait, 
felelősségüket is* A rendelet-tervezet a vonatkozó forgalmi meg
határozások egyértelmű magyarázatán túl a közterületekre vonatkozó 
előírások mellett megszabja az egyének birtokában levő területekre 
vonatkozó, az egységek által követendő magatartást és kötelezett
séget is. Szabályozza a tanácsrendelet-tervezet elsősorban a köz
utat, járdák és zöldterületek használatával, kezelésével, gondozá
sával és felügyeletével kapcsolatos teendőket, rendelkezve a 
parkok és fásitott területek védelméről, fenntartásáról• A köz- 
tisztasági szolgáltatás ellátása, szervezése mellett szabályozza 
a település szilárd hulladék hasznosításával, illetve ártalmat
lanításával összefüggő teendőket, nem térve ki a veszélyes 
hulladékokkal kapcsolatos külön rendelkezésekre, a köztisztaságra 
vonatkozó rendeletek betartásának ellenőrzését is*
A tanácsrendelet-tervezet nem terjedhetett túl a tanácsi szervek 
részére meghatározott jogkörön, ezért nem foglalkozott olyan a 
környezetünket befolyásoló tényezőkkel* melyek megoldását központi 
szervek hivatottak biztosítani, ezért nem terjed ki a településün
kön található ipari létesítmények problémáira*
Az indokolás alapján javasoljuk a korábbi és vonatkozó hivatkozott 
tanácsrendeletek hatályon kivül helyezését és a teljességre 
koránt sem törekvő rövid indoklással ellátott uj tanácsrende
let -tervezet szövegének elfogadását és a tanácsrendelet 
ennek megfelelő megalkotását*
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Tárgy * Beszámoló a két tanácsülés között végzett munkáról. 
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Tisztelt Városi Tanács!

Az 1988. március 25-i tanácsülés óta történt, a város lakosságát 
érintő fontosabb eseményekről a következő tájékoztatást adom,

I.
Az ez év márciusában megtartott tanácsülés óta a Végrehajtó Bizott
ság három alkalommal ülésezett.

Az 1988. április 8-i ülésén a Végrehajtó Bizottság két napirendet 
tárgyalt. Elsőként a Városgazdálkodási Vállalat 1987.évi tevékeny
ségéről és az 1988. évi feladatairól szóló beszámoló szerepelt. 
Második napirendként az OTP várpalotai Fiókjának beszámolója hang
zott el a lakosság érdekében kifejtett tevékenységéről. A Végre
hajtó Bizottság elismerését fejezte ki az OTP Fiók kollektívájának 
a lakosság érdekében végzett eredményes munkájáért. Egyidejűleg kö
szönetét fejelte lei nyugállományba vonulása alkalmából Prohászka 
Nándor elvtársnak az OTP Fiók volt vezetőjének 3o éven át végzett 
eredményes munkájáért.
A testület információs-jelentés keretében tájékoztatást kapott a 
gazda.ság racionalizálásból adódó munkaerőfoglalkoztatási feladatok
ról.

1988. május 6-i ülésén a Végrehajtó Bizottság három napirendi pon
tot tárgyalt.
Első napirendként ”A gyermekétkeztetés helyzete1' cimü anyag került 
me gvi t at ásra „
A beszámolót követően több hozzászólás is volt, mivel ez olyan téma, 
amely széles érdeklődésre tarthat számot.
Ezt figyelembevéve tájékoztató jelleggel, kivona.tosan közlöm a hatá
rozatot :
- a VB. köszönetét fejezte ki a. gyermekélelmezést ellátó vállalatok
nak, dolgozóiknak,
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- a VB. szükségesnek tartja a normarendezés és a téritési dijak dif
ferenciálását, erről a Megyei Tanács illetékes osztályai felé jelez,

- az oktatási intézmények vezetői a folujitási munkálatok és 'beszerzé
seik során törekedjenek a kiősztókonyhák korszerüsitésére, felsze
reltségük javitására, az étkezési kultúra kellékeinek gyarapítására.

A következő napirend a mezőgazdasági kistermelői tevékenységről szóló 
beszámoló volt, különös tekintettel a mezőgazdasági és állattenyészté
si szakcsoportok működésére.
Harmadikként a Városi Tanács és intézményei energiagazdálkodási hely
zete c. előterjesztést tárgyalta a Végrehajtó Bizottság.

Az 1988.junius 3.-án megtartott ülésén a Végrehajtó Bizottság három 
napirendi pontot tárgyalt.
Elsőként a Városi Tanács 1987.évi gazdálkodásáról szóló beszámolót 
tárgya,lta, ez az előterjesztés a jelenlegi tanácsülés napirendjén is 
szerepel.
Másodikként a Lakáselosztási Társadalmi Bizottság számolt be tevé
kenységéről. Az előterjesztés révén a testület tagjai képet alkothat
tak arról a felelősségteljes munkáról, melyet a Bizottság tagjai vé
geznek.
Harmadik napirendi pontként a Krúdy Gyula. Városi Könyvtár beszámoló
ja hangzott el. A beszámolóval kapcsolatos vita végső megállapitása 
az volt, hogy a Könyvtár az olvasóka.t szolgáló szükebb könyvtári, 
hangtári szolgáltatásokon túl, mintegy a város közművelődési központ
jává vált. Közreműködik egyebek között a helytörténeti kiadványok 
forgalmazásában is.

Információs jelentésben a Végrehajtó Bizottság tájékoztatást kapott 
az államigazgatás egyszerüsitése és korszerüsitése városi 1986-199o 
évekre szóló középtávú feladatterve időarányos végrehajtásáról.
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Il

ii Városi Tanács tisztségviselőinők tárgyalásai, munkalátogatásai,

- a Városi Tanács Elnöke és a Hazafias Népfront Városi Bizottsága tit
kára ezévi várospolitikai kérdésekről adott tájékoztatót a város és 
városkörnyék egyházi vezetőinek,

- a tanácselnök és a tanácselnök-helyettes
- a tavalyi évhez hasonló rendszerességgel
- várospolitikai fórumokon adott tájékoztatót a városlakók számára,
A fórumokat a HNF szervezte

- a tanácselnök és elnök-helyettes többizben tárgyalást folytatott a 
veszprémi Beruházási Vállalat, az ALBA-REGIA Építőipari Vállalat, a 
KIPSZER és a KÖZTI Vállalatokkal a kórház tervezése és kivitelezése 
tárgyában,

- a tanácsi tisztségviselők a két tanácsülés közötti időben megbeszé
lést folytattak Dr.Szabó Lajossal a Megyei Tanács VB. titkárával,
Dr.Francia Ferenccel, Dr*Búzás Hubával, SZente Lajossal, Régens- 
pergel Imrével a Megyei Tanács VB. (bsztályvé fcet'&Lvelj:

- a tanácselnök és helyettes az üzlethálózat jobb ellátása érdekében 
megbeszélést folytatott Németh Lászlóval a KOMFORT, Szász Sándorral 
a PANNONKER, valamint a Megyei Patyolat Vállalat igazgatójával,

- a Városi Tanács elnöke látogatást tett Budapesten Borsos Iliid ós 
szobrászművésznél,

- a Semmelweis utcában történő Árpád-kori ásatások segitése tárgyában
a tanácselnök megbeszélést folytatott a. Bakony Múzeum igazgatójával
és munkatársaival



a tisztségviselők folytatták a "városi vezetők - vállalat vezetők” 
hagyományosnak minősíthető találkozóit,
A vezetői munkalátogatást követően a vállalatok dolgozói részvételé 
vei várospolitikai fórumot tartottak.
/"November 7" Hőerőmű, Bakony Müvek várpalotai gyáregysége, VQR, 
Veszprémi Szénbányái: Vállalat Várpalotai Bányaüzeme/.
május hónapban a város politikai és állami vezetői találkoztak a 
MÁV Veszprémi Körzeti Üzemfőnökség vezetőivel a vasútállomás ren
dezése ügyében,
a tanácselnök-helyettes tárgyalást folytatott a Közúti Főigazgató
ság megyei igazgatójával Vági Istvánnal a 8-sz. főút szélesitése 
ügyében,
környezetvédelmi napon vettek részt a tisztségviselők a Thuri 
György várban,
junius 9-11 között Csővári János tanácselnök Zlati István és En- 
der István vb. tagok hivatalos látogatást tettek Welsbergben 
/Ausztria/ a két város testvérvárosi kapcsolatait rögzitő okmá
nyok aláirására,
a Városi Tanács VB. titkára a családvédelem időszerű kérdéseiről, 
a Csjt. új jogintézményeinek gyakorlati alkalmazásáról tartott 
előadást az oktatási intézmények gyermekvédelmi munkaközösségei 
számára,
résztvett a kétszintű iga.zgatás bevezetését előkészítő megyei, szak 
mai bizottság munkájában.
Szakmai megbeszélést folytatott a Megyei Tanács VB, Szervezési 
és Jogi 0. vezetőjével a kétszintű igazgatás bevezetésével, előké
szítésével összefüggő kérdésekről.

a tanácselnök résztvett a munkásőrség összevont gyakorlatán rende
zett tájékoztatón,
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A Magyar Hirlap 1988.évi 17* számában interjút adott arról, hogy 
a vb. titkár funkciójábol hogyan Ítélhetők meg a tanácsi gazdál
kodás jelenlegi problémái,

ztvett az Államig,Főiskola. Veszprémi Intézete Igazgatója, fel
kérésére az általános államigazgatási ismeretek szakvizsga bizott 
sága munkájában,

- szakmai értekezlet keretében a szakigazg. szervek vezetőivel közo 
sen adott tájékoztatást a Megyei Tanács VB, titkárának a, hatósági 
jogalkalmazás eredményeiről és gondjairól.

III.

A Városi Tanács VB. Szakigazgatási Szerveit érintő aktu
ális kérdések

Termelés-Ellátásfelügyeleti Osztály
Az előterjesztés mellékleteként megtalálható a városunkban működő 
kisiparosok név és cimjegyzéke.

Pénzügyi, Terv és Munkaügyi Osztály
A Városi Tanáos Végrehajtó Bizottsága a Tanács által átruházott ha
táskörben a 26/1988. /V.6./ vb. számú határozatával 465 ePt pótelő
irányzatot engedélyezett az alábbiak szerint:
- Inotai Kerbarát Kör
/25.évfordulóra rendezett ünnepséghez/ 2o,ooo Pt

- Péti Munkás Énekkar
/NSZK vendégszereplésre/ 3o.ooo Pt

- Mozgássérülteknek gyógyüdülő épitéséhez 2o.ooo Pt
- Mozgássérült gyermekek nyári táborozásá
hoz hozzájárulás 2o.ooo Pt



- Amatőr Képző és Iparművészeti kiállítás
rendezéshez 5.ooo Ft

- Tanulmányi ösztöndijak fedezetére llo.ooo Ft
- Diák Sport Egyesület támogatásra 25o.ooo Ft
- Barátság Horgász Egyesület támogatásra lo.ooo Ft

A Kórház rekonstrukció versenytárgyalása lezárult. A kivitelezést az Álba 
Regia. Építőipari Vállalat nyerte el- A kivitelezése/időtartama.: 1988. szep
tember 1-től 199o. julius 31-ig. A rekonstrukció költsége 16o millió Ft.
A Zeneiskola átalakítása megfelelő ütemben halad. Jelenleg folyik az épü
let külső pucolása, előreláthatólag a határidőre - 1988. julius 2o - el
készül* .
AZ osztályon ismét személyi változások történtek. Bátor Antalné költség- 
vetési és tervcsoportvezető egészségügyi okokra hivatkozással 8 órás mun
kaviszonyából kérte felmentését. 1988. junius 1-től 4 órában dolgozik 
újból.
A csoportvezető Mayérné Nagy Katalin lett a fenti időponttól. 

■SzervĤ ásî ég Jogi "£>sátály’ “. ■ ...
A Városi Televízió Stúdiójának céljára szolgáló, Várpalota,Kulieh u.19. 
VI.19.sz. alatti lakás belső átalakítási munkái, a Stúdió szükségletei
nek megfelelően megtörténtek.
A Városi Tanács megvásárolta a Stúdió bútorzatát, és az üzemeltetés, mű
ködés megkezdéséhez szükséges technikai eszközök túlnyomó többségét.
A technikai berendezések közül a TR 2o21/L3o5 "D" tipusu modulátor meg
vásárlása folyamatban van, amelynek szállítását a budapesti Hiradástechn. 
Szövetkezet 1988. II. félévére igazolta vissza.
A modulátor megvásárlását követően lehetőség nyílik a Posta Kísérleti In
tézet által elvégzendő mérésekre.
Városi Főorvos;
Az Egészségügyi ellátásban 1988. I. félévben következő változások tör
téntek:
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KÓRHÁZ
Belgyógyászat: Kialakult és hatékonyan működik az osztály coronaria őr

zője.
Orvosi létszám nőtt 2 fővel Dr. Mészáros Margit, Dr<> Kiss 
Zsuzsanna..
Ujabb korszerűbb vizsgálati módszereket vezettek be.

Sebészet: Dr.Győry Kiss Ferenc sebész főorvos távozása után Dr. Ba-
ricza Sarolta, lett az osztályvezető főorvos, A sebészeti 
ellátás csaknem teljes integrációban folyik, már jól szer 
vezett a rendelőintézeti és bányaüzemi szakrendelés, va
lamint táppénzes felülvizsgálat.

Röntgen: belgyógyászati képsrősitővel és USG készülékkel gyarapo
dott, ez jelentős szakmai szinvonalemelkedést biztosit.
Uj kórházi- gyógyszerész állás létesítése f olya.ma.tban,
1988. julius 15-től.
Egészségügyben jártas gazdasági igazgató Tichy László
irányitja a gazdasági részleget.

aTextil és gyógyszerr&ktár kórház épületéből az Alsóinká- 
mi épületbe került át.
A felszabaduló területen USG és Endoscopos labor működik 
majd.
Kórház-Rendelőintézet gazdálkodását elsősorban az ÁFA o~ 
kozta áremelkedés miatt a költségkeretek túllépése jel
lemzi.
A korházrekonstrukció kiviteli szintjén tart, a szakmai 
programot az orvosvezetés véleményezte.

RENDELŐINTÉZET Az ideggondozóban a szakorvosi ellátás csak helyettesités 
sel biztositott, a vezető főorvosi állásra sajnos nincs 
jelentkező.
A gégészet is helyettes szakorvossal működik. Az állásra 
vannak pályázók.



Országosan is újdonságnak tekinthető a január 1 óta folyó if
júsági fogorvosi tevékenység, /Dr. Szemerei Zsuzsanna,/ mellyel 
a városunkban a 14-18 éves fiatalok fogorvosi ellátása egy kéz
ben biztositott.
A 2 üres gyermekkörzeti orvosi állás és a városkörnyéki községek 
feladatainak ellátása változatlanul 1 komoly terhet ró a 4 gyer
mek szakorvosra.
A védőnői hálózat integrálása, a kórházhoz megtörtént. Szinvona.1 
emelkedést jelent a. + 1 iskolaivédőnői állás.
Körzeti orvosi állások közül 4 üres /I GYES miatt/ és további is 
várható. Egy pályázót felvettünk, Dr. Egyed Éva, további pályá
zók is vannak.
Üzemorvosi ellátásban egy pályázó nyert felvételt, /Dr.Egyed 
Gergely/, sajnos az üres állásokra nincs jelentkező. Megoldást 
ügy is keresünk, hogy változó munkahelyre /belgy- üzem/ veszünk 
fel jelentkezőket.
TSZ. üzemorvosi Ix.llás betöltése a pályázók visszalépése miatt 
elmaradt.

Az inotai gyógyszertár megszűnt, orvosi kézigyóĝ szertár /3/ 
engedélyezése folyama.tban.
Az Idősek Klubjában 19880 május 1-ig teljes h&ti ellátást bizto
sítottunk. Eredményes házi szociális gondozói tanfolya.mot szer
veztünk.
Egyéb munkahelyeken lényeges változás nem történt.

Művelődési- Ifjúsági és Sport Osztály
A VTVB. Művelődési, Ifjúsági és Sport Osztály felügyelete alá tartozó 
intézmények életének pezsgő időszaka, volt az elmúlt két hónap.
Az általános iskolák közül a városban a VTVB Tésidombi Általános Isko
la, a községek közül a tési Általános Iskola kérte és kapta meg a név
felvétel jogát.
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Az előbbi Bán Aladár - néprajzkutató, költő, müforditó-, az utóbbi 
Szentsei György - XVII-XVTII. sz.-i költő, tanitó, kódexiró - nevét 
vette fel«
Az iskolákban a már hagyományossá való sportbemutató, ill. tömegsport
nap élénkséget hoz a sportéletben. Sikeres hagyományteremtő rendezvénye 
volt a 2.sz. Általános Iskola úttörőcsapatának a í;Zrinyi Ilona. Napok.”
Az előző évhez hasonlóan szervezett gyermeknapi program ismét nagy tö
megnek jelentett emlékezetes szórakozást„
Az első osztályok létszáma meghaladja, az előző évit, a teljes tanuló
létszám a. városban /Várpalota., Inota, Pét/ még nem csökken lényegesen 
/kb.6o fő/. Az óvodákban /területi eltéréssel/ jelentősebb /kb. loo fő/ 
a.z átmeneti létszámcsökkenés. A tömegtájékoztatás már az iskolákban is 
hullámvölgyről, elnéptelenedésről beszél. Nálunk'-: ez még egyáltalán nem 
érezhető.
A fc-lújitások és nyári karbantartások ütemezése, a kapacitás lekötése
- több-kevesebb nehézséggel - megtörtént. Az elmúlt hónapok tapasztalata 
szerint azonban gondot jelent a na.pi hibaelháritás, mert mind több kis
iparos /villany-, ]•: csőszerelő/ szünetelteti vagy adja vissza az ipar- 
engedélyt .
Az Ünnapi Könyvhét rendezvényei új programokkal gazdagodtak a könyvtári 
és információs napok keretében. E rendezvények egyelőre még elsősorban 
a szakmabeliek érdeklődésére számíthatnak, de a tapa.sztala.tok azt mu
tatják, hogy támogatást érdemel ez a kezdeményezés. Megjelent a Váro
si Könyvtár első önálló kiadványa, Kör.ezöl Imre: Várpalota rövid tör
ténete cimü, a helytörténeti kiadványok sorában jelentős mü is. Sajná
latos, hogy épp a rendezvények idején következett be a könyvtár beázásából 
származó súlyos kár.
Az elmúlt hónapban fejeződtek be az újrendszerü 87/88» tanévi diák
olimpia helyi, alapszintű és területi eseményei.
A labdajátékok és az Jatlétikai versenyszámokban a Thuri Gimnázium 
DSK-ja, a 9.sz. Általános Iskola és Ősi csapatai értek el megyei 
döntőn érmes helyezéseket.
Működési körzetünkben 6 DSK egy területi DSE szervezi a diákok tanórán 
kivüli sportfoglalkozásait.
A szabadidős sportrendezvények sorában jelentős esemény volt a május 
7-i Családi Béke Hétvége programja, valamint a szinész-öregfiúk lab
darúgómérkőzés. 18 csapattal három helyszínen folyik a városi kispá
lyás labdarúgó torna.


